



親愛的客戶：

Acker 將於 10 月 25 日（星期六）重返位於標誌性濱海灣金沙的 Wakuda 餐廳，呈現價值 500 萬新元的來自全球最傑出酒窖的優質稀有葡萄酒，舉辦我們的**第三屆新加坡拍賣會**！這項活動由濱海灣金沙和 Grand Cru Wine Concierge 合作舉辦，舉辦獨家活動，涵蓋稀有波爾多晚宴和精心策劃的拍賣午宴。這次重磅拍賣——現場在 Wakuda 舉行並全球直播——將為您展示近一個世紀的年份佳釀，是新加坡年度最重磅的葡萄酒拍賣。此次亮點包括：**2009-2013 年的波爾多綜合系列；勃根地大師；以及主席的無瑕之藏。**

我們總是很高興歡迎**主席的無瑕之藏**，它提供了令人矚目的 235 個選擇，是我們週年拍賣的核心！主席的收藏是世界上最重要的私人酒窖之一——這是對一生熱情和無與倫比的獲取管道的證明。他的初戀始終是波爾多，形成了一個深度和來源令人驚嘆的酒窖，裡面裝滿了大瓶裝、非凡的一級酒莊，以及來自其他偉大產區的同樣令人印象深刻的系列。主席首次與我們合作的拍品為 **169-189 號**，提供二十一件著名的白勃根地作為開胃酒，為後續傳奇紅酒奠定基礎。**DRC Montrachet、Ramonet Montrachet、Leflaive Puligny-Montrachet 和 Leroy Corton-Charlemagne** 是其中的亮點。**227-440 號**拍品中，214 件拍品涵蓋從 1945 年到 2008 年的波爾多，**Yquem** 更早可追溯至 1935 年，還有近八十件頂級勃艮第，毫無疑問是我們第三屆新加坡週年拍賣的特色藏品！亮點包括展示 1945 年 **Lafite**、1947 年 **Cheval Blanc**、1949 年 **Latour** 和 1961 年 **Haut-Brion** 的珍貴波爾多，以及 1982 年、1986 年 **Mouton**、1989 年 **Haut-Brion** 和 2005 年 **Pétrus** 和 **Lafleur** 的巨大格式。勃根地收藏家將發現來自 **Domaine de la Romanée-Conti** 的二十九件拍品、來自 **Rousseau** 的稀有大瓶，以及來自 **Vogüé、Leroy、Prieuré-Roch** 以及 **Prince Florent de Mérode**（DRC 買下它以製作 Corton 的酒！）的其他珍藏。主席的酒窖來源無瑕，專業儲存，並保持在出色的狀態，代表了優質葡萄酒收藏的巔峰！

201-226 號拍品勃根地大師，是來自一位專注於勃根地的收藏家和成功企業家的短小精幹的委託，他對勃根地，特別是 **Domaine de la Romanée-Conti** 的熱情引導了多年的精明收購。其核心是來自 DRC 的珍品，其中包括一瓶 2006 年 Romanée-Conti 的巨大 Methuselah 和一瓶 1999 年 La Tâche 的 Jeroboam！**Rousseau** 則以 1980 年代和 1990 年代的 Chambertin Clos de Bèze 強勢亮相，包括基準年份 1990 和 1999。**Mugnier** Musigny 和 **Comte Liger-Belair** La Romanee 則增添了更多光彩，而波爾多則以一瓶 2000 年 **Mouton Rothschild** 的 Jeroboam 展示了自己的風範！所有精選酒品均來自壯觀的溫控家庭酒窖，狀態極佳。

波爾多綜合系列涵蓋了 2009 年至 2013 年的年份，酒品狀態如新，幾乎所有酒品都是在發佈時採購，保存在原包裝中（許多從未開封過），並保持在無可挑剔的儲存條件下！對於收藏家來說，這是一個絕佳的機會，可以獲得具有鐵一般來源的基準年份，既能帶來即時的享受，又能代代相傳。

在 **1-49 號**拍品中，我們呈現 2009 年，這個享樂主義者的年份。被譽為波爾多現代史上最偉大的年份之一，2009 年出產的酒品成熟、豐腴，既具誘惑力又有持久性。知名酒評家 Parker 給予了創紀錄的十九個 100 分評分，並稱 2009 年“無疑是我所品嚐過的最偉大的波爾多年份”，知名酒評家 Suckling 讚揚其“高貴的豐富感與和諧”，而 Vinous 則稱其“享樂且令人振奮”。其中，**Pétrus** 以罕見的綁帶包裝、各類格式的 **Cheval Blanc、Lafleur、Angelus、Figeac** 和 **Clinet** 以及卓越的一級酒莊和 **Duclot Collection** 齊聚一堂。這些最佳酒品預計將在一生中蓬勃發展，提供易於接近和持久的結合，使 2009 年成為任何嚴肅酒窖的基石！在 **50-110 號**拍品中，我們呈現 2010 年，這款現代經典。廣泛認為是 21 世紀的標誌性年份，2010 年出產的酒品清晰、濃鬱、結構出眾。Suckling 稱其為“我職業生涯中品嚐過的最偉大的年輕波爾多年份”，而



Perrotti-Brown 則稱其“全身充實、濃縮且奇妙奢華”。其中包括 **Pétrus**、五個一級酒莊的多種格式、**Cheval Blanc**、**Lafleur**、**Angelus**、**Ausone** 和 **Vieux Château Certan**，以及包括 **Cos d' Estournel**、**Montrose**、**Ducru** 和兩個 **Pichons** 在內的超級二級酒莊。這些是為歲月而建的偉大酒品，預計將在 2025 至 2050 年之間達到巔峰成熟，並能延續數代！

拍品 472 – 620 包括 2011 至 2013 年的年份，近 150 件令人驚嘆的精選酒品。2011 年是一個充滿優雅和機會的年份，Galloni 讚譽其為「本十年的等同於表現優異的 2002 年」。許多酒品已經飲用得非常出色，而最佳酒款則承諾在未來幾十年中優雅演變。2012 年帶來了希望與平衡，波爾多回歸經典和諧，Decanter 稱其具有「真實的定義和出色的平衡」。對於收藏家來說，2012 年代表了一個引人注目的低調年份，充滿和諧與魅力，注定會優雅地演變。2013 年則展現了克制中的優雅，輕盈、以風土為驅動的風格，薩克林讚揚其「細膩與優雅」。對於那些希望在酒窖中尋找視角的人來說，2013 年提供了對周圍熱門年份的對比——這些酒品強調風土表達、平衡和魅力，而非單純的力量，立即帶來愉悅。在這些年份中，收藏家將發現大瓶裝的 **Pétrus**、**Cheval Blanc**、**Lafleur**、**Angelus**，以及所有五個一級酒莊，還有 **Cos d' Estournel**、**Ducru-Beaucaillou**、**Palmer**、**Léoville Las Cases** 等眾多亮點！這五個年份共同構成了其時代最完整的波爾多酒品系列之一，注定會進入世界上最偉大的酒窖！

請於 10 月 25 日上午 11 點（新加坡時間）與我們一起在新加坡直播，參加這場精彩的第三週年拍賣會，呈現最優質和稀有的葡萄酒！祝您身體健康，享受美酒！

酒後吐真言

John Kapon

Acker Merrall & Condit Companies 主席



Dear Client,

Acker returns to Wakuda at the iconic Marina Bay Sands on **Saturday, October 25th**, presenting **SG \$5 million in fine and rare wines** from the world's most distinguished cellars at our **third Singapore auction!** Presented in partnership with **Marina Bay Sands and Grand Cru Wine Concierge**, the weekend features [exclusive events](#), including a rare Bordeaux dinner and a curated auction luncheon. Spanning nearly a century of vintages, this landmark sale — held live at Wakuda and streamed worldwide — stands as Singapore's most important wine auction of the year. Collectors will discover highlights including: **A Comprehensive Offering of Bordeaux 2009–2013; Masters of Burgundy; and The Immaculate Collection of the Chairman.**



We are always thrilled to welcome **The Immaculate Collection Of The Chairman**, who offers a remarkable 235 selections and the backbone of our Anniversary auction! The Collection of the Chairman stands among the most important private cellars in the world — a testament to a lifetime of passion and unrivaled access. His first love has always been Bordeaux, yielding a cellar of staggering depth and provenance, filled with large formats, extraordinary First Growths, and an equally impressive range from other great regions. The Chairman first joins us in **lots 169-189** for an aperitif of twenty-one lots of illustrious White Burgundy, setting the stage for the legendary Reds to follow. **DRC Montrachet, Ramonet Montrachet, Leflaive Puligny-Montrachet, and Leroy Corton-Charlemagne** are among the highlights. The main event comes in **lots 227-440** where 214 lots span Bordeaux from 1945 to 2008, **Yquem** reaching as far back as 1935, and nearly eighty lots of top-tier Burgundy, making this indubitably *the* featured collection of our third Singapore Anniversary auction!!! Highlights include venerable Bordeaux showcasing 1945 **Lafite**, 1947 **Cheval Blanc**, 1949 **Latour**, and 1961 **Haut-Brion**, to monumental formats of 1982s, 1986 **Mouton**, 1989 **Haut-Brion**, and 2005 **Pétrus** and **Lafleur**. Burgundy collectors will find twenty-nine lots of **Domaine de la Romanée-Conti**, rare magnums and Jeroboams from **Rousseau**, and additional collectibles from **Vogüé, Leroy, Prieuré-Roch** and **Prince Florent de Mérode** (whom DRC bought to make their Corton!). Immaculately sourced, professionally stored, and preserved in outstanding condition, the Chairman's cellar represents the pinnacle of fine wine collecting!!

Masters of Burgundy, in **lots 201-226**, is a small yet mighty consignment from a dedicated collector and accomplished entrepreneur whose passion for Burgundy, and especially **Domaine de la Romanée-Conti**, has guided years of discerning acquisitions. At its heart are jewels from DRC, led by a mighty Methuselah of 2006 Romanée-Conti and a Jeroboam of 1999 La Tâche! **Rousseau** makes a commanding appearance with Chambertin Clos de Bèze from the 1980s and 1990s, including the benchmark 1990 and 1999 vintages. **Mugnier** Musigny and **Comte Liger-Belair** La Romanee add further luster, while Bordeaux provides its own statement piece in a Jeroboam of 2000 **Mouton Rothschild!** All selections have been removed from a spectacular, temperature-controlled home cellar.

A Comprehensive Offering of Bordeaux covers the 2009 through 2013 vintages and comes to us in pristine condition, with nearly all wines sourced on release, preserved in original cases (many still banded), and kept in impeccable storage!! For collectors, this is an extraordinary chance to secure benchmark vintages with ironclad provenance, offering both immediate pleasure and the ability to age for generations.



In **lots 1–49** we present 2009, the hedonist's vintage. Celebrated as one of the greatest modern years in Bordeaux, 2009 delivered ripe, plush wines of both seduction and longevity. Parker awarded a record nineteen 100-point scores and declared 2009 “unquestionably the greatest Bordeaux vintage I have ever tasted”, with Suckling praising their “noble richness and harmony” and Vinous calling them “hedonistic and thrilling.” At the pinnacle sits **Pétrus** in rare banded cases, **Cheval Blanc** in various formats, **Lafleur**, **Angelus**, **Figeac**, and **Clinet**, alongside commanding **First Growths** and the Duclot Collection. The very best wines are expected to thrive for a lifetime, offering the combination of approachability and staying power that makes 2009 a cornerstone in any serious cellar! **Lots 50–110** offer 2010, a modern classic. Widely regarded as one of the defining vintages of the 21st century, 2010 produced wines of remarkable clarity, concentration, and structure. Suckling declared it “the greatest young Bordeaux vintage I have tasted in my career,” while Perrotti-Brown lauded them as “full-bodied, concentrated and wonderfully decadent.” Featured are **Pétrus**, all five **First Growths** in multiple formats, **Cheval Blanc**, **Lafleur**, **Angelus**, **Ausone**, and **Vieux Château Certan**, complemented by Super Seconds including **Cos d'Estournel**, **Montrose**, **Ducru**, and both **Pichons**. These are monumental wines built for the ages, expected to reach peak maturity between 2025 and 2050 and endure for generations!

Lots 472–620 cover the 2011 through 2013 vintages, nearly 150 stupendous selections. 2011 is a vintage of finesse and opportunity, admired by Galloni as “this decade's equivalent to the over-performing 2002.” Many wines are already drinking beautifully, while the best examples promise graceful evolution into the following decades. 2012 brings promise and balance, a return to classical harmony in Bordeaux, with Decanter praising its “real definition and excellent balance.” For collectors, 2012 represents a compelling under-the-radar vintage of harmony and charm, destined to evolve gracefully. 2013 delivers elegance in restraint, a lighter, terroir-driven style praised by Suckling for its “subtlety and finesse.” For those seeking perspective in their cellar, 2013 provides a counterpoint to the surrounding blockbusters — wines that emphasize terroir expression, balance, and charm over sheer power, offering immediate pleasure now. Across these years, collectors will find **Pétrus** in large formats, **Cheval Blanc**, **Lafleur**, **Angelus**, and all five **First Growths**, alongside **Cos d'Estournel**, **Ducru-Beaucaillou**, **Palmer**, **Léoville Las Cases**, and many more highlights! Together, these five vintages form one of the most complete Bordeaux offerings of their era ever presented, destined for the world's greatest cellars!!!

Join us live from Singapore on October 25 starting at 11am SGT for a spectacular third anniversary auction of the finest and rarest wines! Cheers to your health and to great wine!

In Vino Veritas,

John Kapon
Chairman, Acker Merrall & Condit Companies